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UNIDADE 9. ACTIVIDADES PARA AUTOAVALIACIÓN. 

 
 
PENSUM 1: Actividade de repaso. Completa os espazos libres coa reposta correcta. 
 
- O pronome is, ea, id fai referencia a algo ou a alguén xa ____________ou que se vai___________. 

Polo tanto, é un pronome tipicamente ______. 
- Substitúe ao pronome persoal de terceira persoa se no caso ________________. 
- As súas formas corresponden a dous temas: is  e id  a un en ______; as demais a un en _________. 
- O xenitivo e dativo do singular rematan, respectivamente, en __________ e _______.  

- O pronome ipse, ipsa, ipsum  declínase coma os adxectivos do tipo _________. Sen embargo, o 
xenitivo singular faino en ___ e o dativo singular en ____. 

- Subliña a autenticidade da persoa ou cousa á cal se refire. Polo tanto é tipicamente _________. 

- O pronome idem, eadem, idem  está formado polo pronome is, ea, id e a partícula _____ . Esta, 
durante toda a flexión, permanece ___________. 

- Declínase coma is, ea, id . O único salientable é a perda do s diante do d no ___________, e a 
transformación en n do ___. Isto ocorre en singular, no __________________________ e no plural, 
no _______________. 

- As formas do pronome relativo pertencen a dous temas, quem  e quibus  a un en _____ . Os demais, 
a un en ______. 

- O xenitivo singular faino en ______, e o dativo singular en ______. 
 
 
 
 
PENSUM 2: Analiza as seguintes formas pronominais: 
 

FORMA CASOS NÚMERO E XÉNERO ENUNCIADO DO PRONOME 

ei    

ipsa    

eodem    

qui    

eius    

ipsae    

eidem    

quos    

 
 
 
 
 
PENSUM 3: Conxuga os tempos  que se indican do verbo insum, ines, inesse, infui  (estar en, 
atoparse): Pretérito imperfecto de Indicativo e Pretérito pluscuamperfecto de Subxuntivo. 
 

Pretérito imperfecto de 
Indicativo 

Pretérito pluscuamperfecto de 
Subxuntivo 
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SOLUCIONARIO 

 
 
PENSUM 1: Actividade de repaso. Completa os espazos libres coa reposta correcta. 
 
- O pronome is, ea, id fai referencia a algo ou a alguén xa mencionado ou que se vai mencionar . 

Polo tanto, é un pronome tipicamente fórico.  
- Substitúe ao pronome persoal de terceira persoa se no caso nominativo. 
- As súas formas corresponden a dous temas: is  e id  a un en i; as demais a un en o/a. 
- O xenitivo e dativo do singular rematan, respectivamente, en -ius e -i.  
 
- O pronome ipse, ipsa, ipsum  declínase coma os adxectivos do tipo bonus, bona, bonum. Sen 

embargo, o xenitivo singular faino en -ius e o dativo singular en -i. 
- Subliña a autenticidade da persoa ou cousa á cal se refire. Polo tanto é tipicamente enfático. 
 
- O pronome idem, eadem, idem  está formado polo pronome is, ea, id e a partícula dem. Esta, 

durante todo a flexión, permanece invariable. 
- Declínase coma is, ea, id.  O único salientable é a asimilación do s diante do d no nominativo 

singular masculino e a posterior simplificación da dobre -dd- , e a transformación en n do m no 
acusativo masculino e feminino singular e no xenitivo plural. 

 
- As formas do pronome relativo pertencen a dous temas: quem  e quibus  a un en i; os demais, a un 

en o/a. 
- O xenitivo singular faino en -ius, e o dativo singular en -i. 
 
 
 
 
PENSUM 2: Analiza as seguintes formas pronominais: 
 

FORMA CASOS NÚMERO E XÉNERO ENUNCIADO DO 
PRONOME 

ei dativo  
nominativo 

sing., masc., fem. e neut. 
plural masculino 

is, ea, id 

ipsa nominativo, ablativo 
nominativo, acusativo 

singular feminino 
plural neutro 

ipse, ipsa, ipsum 

eodem ablativo sing., masc. e neutro. idem, eadem, idem 

qui nominativo 
nominativo 

singular masculino 
plural masculino 

qui, quae, quod 

eius xenitivo sing., masc., fem. e neut. is, ea, id 

ipsae nominativo plural feminino ipse, ipsa, ipsum 

eidem dativo 
nominativo 

sing., masc., fem. e neut. 
plural masculino 

idem, eadem, idem 

quos acusativo plural masculino qui, quae, quod  
 
 
 
PENSUM 3: Conxuga os tempos  que se indican do verbo insum, ines, inesse, infui  (estar en, 
atoparse): Pretérito imperfecto de Indicativo e Pretérito pluscuamperfecto de Subxuntivo. 
 

Pretérito imperfecto de 
Indicativo 

Pretérito pluscuamperfecto de 
Subxuntivo 

 inĕram 
inĕras 
inĕrat 
inerāmus 
inerātis 
inĕrant 

 infuissem 
infuisses 
infuisset 
infuiss ēmus 
infuiss ētis 
infuissent  

 


